
Zápis 
 

ze schůze  KO SPOV Moravskoslezského kraje dne 18. 6. 2015, 
Neplachovice 

Přítomno 35 členů a 6 hostí. 
Program: 

1. „Informace k Regionálnímu akčnímu plánu“ -Ing. Denisa Toráčová, Ing. 
Miriam Šůstková, Krajský úřad Ostrava, oddělení regionálního rozvoje  

2. „Zajímavé nápady ke společenskému rozvoji obce“, Mgr. Kateřina Kočí, 
předsedkyně spolku Actaea, Karlovice u Vrbna pod Pradědem 

3.  Informace o dění ve SPOV ČR a jiné 
4.  Pozvánka k občerstvení 12:30 – 13:00 hod 
5. Nabídka prohlídky zámku Neplachovice – p. starostka Dana Schreierová 

 
Schůzi volně navázala na právě ukončenou mimořádnou valnou hromadu, zahájil ji 
v 10:45 hodin předseda SPOV MsK Dušan Lederer. Nejprve hostitelka p. starostka 
Schreierová krátce představila svou obec a pozvala po ukončení schůze k prohlídce 
zámku.  
Předseda udělil slovo hostu náměstkovi hejtmana p. Sikorovi. Ten krátce popsal 
současný stav programů pro venkov. Zdůraznil, že program na 20 mil. Kč je určen na 
kofinancování projektů hrazených z fondů EU. Také byl na jednání s MAS 30. 4. 
v Bystřici, kde p. Krist přednesl návrh na letošní dotaci pro MAS, na každou 300 tis. 
Kč z těch 20 mil. Kč. Popsal průběh alokací v ROPu: nejprve bylo k dispozici 100 mil. 
Kč, nyní je 330 mil. Kč, ještě budou přibývat další prostředky vrácené zpět díky 
nerealizovaným projektům. Dotaz obec Brumovice: „Přidáte tedy na PORV? Prosím 
p. náměstka, aby našel vůli a oslovil kolegy, aby pomohli prosadit podporu venkova.“ 
P. Sikora: „Toto se bude řešit zřejmě v září. Je třeba, aby byli zástupci venkova vidět 
také na jednání krajského zastupitelstva“. P. Novosadová, Kunín: „Pan hejtman tvrdil, 
že obce na POV dostaly méně kvůli nižšímu RUDu krajů. Teď máme ze SMO 
informace, že kraje dostanou přidáno, tak tím pádem může kraj zvýšit podporu obcí.“ 
 
Ad1) Ing. Toráčová  přednesla prezentaci k Regionální stálé komisi a Regionálnímu 
akčnímu plánu. Tajemnice přislíbila tuto prezentaci rozeslat členům.  
P. Dvořák (Stará Ves n./O.) zmínil, že bylo jednání v Pacově pro členy RSK z celé 
ČR. Členové komise RSK v našem kraji utvořili přirozeně pevnou skupinu (zástupci 
SMO, SPOV, MAS) a chtějí, aby byli zástupci těchto organizací také v poradních 
skupinách, které byly při RSK vytvořeny. V roce 2018 má ČR vyjádřit EU spokojenost 
s alokací, je třeba se připravit, aby se od r. 2016 začalo pracovat na připomínkách 
k realokaci. K jednání o RAP je třeba i příště přizvat zástupce kraje! 
 
Ad2) Mgr. Kočí přednesla zajímavou prezentaci k možnostem zpracování místních 
komunitních témat pro společenský rozvoj obce, vysvětlila základy questingu a 
pozvala ke spolupráci jménem společnosti ACTAEA.  
 
Ad3) P. Novosadová (Kunín) podala jménem p. starosty Machýčka z Jeseníku nad 
Odrou informaci o připravovaném projektu – publikaci, která by měla zahrnout 21 let 
soutěže Vesnice roku (1995-2015). Měli by se v ní prezentovat všichni vítězové 
jednotlivých ročníků. Tyto obce mohou mít v publikaci svou prezentaci na dvě strany, 
přičemž by měly přispět částkou 2 000,- Kč a za to by dostaly 25 ks knih. Jedna 
kniha by jinak stála 86,- Kč. 



Dále informovala, že novým předsedou SMO je starosta Kyjova František Lukl. SMO 
chce iniciovat jednání a reagovat na podnět poslankyně Kovářové na navýšení 
podílu obcí a měst na DPH (21,4 %). 
P. Dvořák (Stará Ves n./O.): platforma spolupráce mezi SMO a SPOV vidí v 
pravidelné účasti zástupců SMO (z kraje) na setkáních krajského spolku, protože 
SMO nemá krajské organizace tak jako spolek. Dobře to zafungovalo u RSK, kde 
jsme se rychle spojili k jednání. Nabízí spolupráci (za SMO) a předávání informací! 
P. Lederer: To bude správné, jelikož SMO je jedním z připomínkových míst. Dále 
upozornil na návrh Plánu činnosti na léta 2015-2017 jak jej připravilo předsednictvo 
SPOV ČR. Je třeba diskutovat, co by měl spolek dále prosazovat. Proto tajemnice 
rozešle tento návrh činnosti všem členům! 
P. Dvořák: „Tak je třeba to brát, SMO by mělo být místo k připomínkování ohledně 
legislativy a fungování obcí, kdežto spolek byl zakládán k té společenské a duchovní 
podpoře obcí a k jejich spolupráci.“ 
P. Martiňák: Krátce sdělil jako člen krajské hodnotící komise výsledky SVR, protokol 
o soutěži je vyvěšen i na stránkách SPOV MsK. Předseda popřál přítomné starostce 
Kunína k vítězství v krajském kole a připomněl, že příští schůze SPOV MsK, jak je 
zvykem svolávat říjnovou schůzi u vítěze SVR, bude v Kuníně 15. října 2015. 
Starosta, obec Březová: jako „nejmladší“ člen SPOV MsK by rád seznámil se svými 
aktivitami. Jednak jde o zkušenosti s Českou poštou (převzetí pobočky pošty obcí). 
Informoval o podmínkách převzetí. Dále popsal dlouhý „boj“ s Úřadem pro 
zatupování státu. Obec má své sídlo v budově, která je ve vlastnictví státu. Nedaří se 
jí získat tuto budovu, stále přichází odpověď, že to „není ve veřejném zájmu“. Vyzývá 
všechny, kteří mají obdobný problém, aby se na něj obrátili, jako zástupce obce 
Březová chce v této věci dále bojovat, aby „to bylo ve veřejném zájmu“. Další členové 
se přidávali do diskuze s obdobnými zkušenostmi dokonce s budovou, kde sídlí MŠ. 
Sl. Svobodová (SPOV ČR): informovala, že SPOV již jednou písemně žádal GŘ 
České pošty, aby písemně potvrdili to, co bylo jejím ředitelem řečeno ústně, že pokud 
se chod „převzaté“ pošty neosvědčí, vezme si Česká pošta pobočku zpět. 
P. Liberdová: tajemnice informovala o aktivitách z Kalendáře akcí SPOV MsK na 
další pololetí, zejména o plánované studijní cestě 16. – 18. září 2015 po Dedinách 
roka na Slovensku. Zájemci o účast nechť se předběžně hlásí na 
sov@tranovice.org  
 
Schůze byla ukončena ve 12:35 hod. 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 
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Zápis ze schůze výboru SPOV MsK 18. 6. 2015 od 9 hod, zámek Neplachovice 
 
Přítomni: Martiňák, Lederer, Tomiczek, Pastrňák, Kožušník, Borski, Kocián, Halfar,  
Bubeníková, Míček, Vaněk 
Omluveni: Váhalová, Halfar 
 
1) Předseda probral plánovaný program mimořádné valné hromady a členské 
schůze. 
 
2) Proběhla informace o novém vedení SMO ČR – zazní i na schůzi.  
     
3) Finanční podpora MAS, která byla na naší poslední schůzi dojednávána s p. 
náměstkem Sikorou a následně měla být probrány 30. 4. v Bystřici – jednání zatím 
nedopadla dobře. 
 
4) Předseda cítí nedostatek informací ze strany KÚ i obecně, nemá takový přístup 
k informacím, jež běžně chodí starostům do mailové pošty. P. Tomiczek – povzbudil 
předsedu, že také starostové toto poslední volební období nemají dost informací, 
spolek „vypadl“ ze zastoupení v krajských výborech. Zřejmě na tom budou mít i podíl 
blížící se krajské volby. P. Lederer – v poslední době mne také oslovuje několik 
starostů s připomínkami, ovšem spolek není připomínkové místo, to je SMO ČR. 
 
5) Tajemnice informovala o zprávách z poslední červnové schůze v Praze. Zpravodaj 
SPOV po dvouměsíčním výpadku bude dále vést p. Šulák a bude opět vycházet. 
Termín pro Národní konferenci Venkov 2015 je prozatím v jednání s MZ ČR, mělo by 
být 26. - 27. 11. 2015 v Libereckém kraji (Lázně Libverda). 
 
6) V pondělí 22. 6. má být v Českém Těšíně schvalován Regionální akční plán 
(RAP). P. Kožušník je náš zástupce v RSK, táže se, zda má za spolek hlasovat pro 
schválení. P. Kožušník předal soubory – závěry z RAP, pokud bude prostor na 
schůzi, možno promítnou. 
 
7) Zástupci SMO p. Novosadová a p. Dvořák podají info na schůzi o celostátním 
setkání RSK v Pacově a o připravované knize Jeseníku nad Odrou, věnované SVR. 
 
8) Na květnové schůzi v Praze byl předložen také plán činnosti 2015-2017, 
rozpracované návrhy předsednictva SPOV ČR. Bylo by dobré, aby jej měli k dispozici 
i členové a diskutovalo se nad ním. Tajemnice – rozeslat. 
 
 
 
Zapsala: Jana Liberdová 


